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Kadernota 2017 van de PvdA-fractie Laarbeek. 

 

Mijnheer de voorzitter, 

Hierbij voor de derde keer deze raadsperiode onze bijdrage aan de kadernota ter voorbereiding van 

de begroting van 2017 en de meerjarenraming 2017-2020. Alweer de voorlaatste kadernota van deze 

coalitie van Werkgroep, ABL, CDA en PvdA. Hét moment om invloed te hebben en sturing te geven 

op de begroting van 2017. De “politieke hoogmis van de gemeenteraad”, heeft eens een oud raadslid 

van Laarbeek betiteld. Ook dit jaar houdt de PvdA-fractie in deze algemene beschouwingen het 

voorgestelde beleid weer langs onze sociaaldemocratische meetlat!  

Dit derde begrotingsjaar waar voor de ambities van het programmaplan duurzaamheid en met nieuw 

beleid uit de zogenaamde ontwikkel agenda gestalte gaan krijgen. 

Dit kan volgens de PvdA-fractie alleen maar slagen samen mét onze inwoners, bedrijfsleven en 

verenigingen. Samen voor een toekomstbestendig en sociaal Laarbeek! 

 

De financiële consequenties van deze kadernota is met de verwerkte meicirculaire, dat de begroting 

zwaar negatief is met € 729.000,-. Dit is ongeveer het bedrag van de veranderende regels voor 

rentetoerekening aan de bouwgrond exploitatie! Plus de verhogingen van de bijdragen van de 

verschillende Gemeenschappelijke Regelingen. Pas in 2020 laat de meerjarenraming een klein plusje 

zien van € 52.000,-. Dit mijnheer de voorzitter, vinden we zorgelijk! De vraag is: hoe ziet het college 

dit? Want een meevaller van anderhalf miljoen zal er dit jaar niet inzitten! 

Daar komt nog bij dat actueel beleid vanuit de ontwikkelagenda, zoals bijvoorbeeld facilitering 

voortgezet onderwijs, ook geld gaan kosten!  

En over dit laatste gesproken: de PvdA-fractie verwacht snel een voorstel van het college om het 

ruimtegebrek van het commanderij college adequaat op te lossen.  

 

Vorig jaar al eens aangestipt: bij duurzaamheid, Laarbeek hanteert dat als rode draad, hoort naar 

onze mening ook duurzame (biologische) land- en veeteelt bij. Mijnheer de voorzitter, daar wordt in 

de kadernota met geen woord over gerept, laat staan gestimuleerd! Toch zal ook hier een omslag 

punt gemaakt moeten worden als we onze gemeente in de toekomst ook voor onze kinderen 

leefbaar en gezond willen houden. Het gebruik van antibiotica en bestrijdingsmiddelen moet aan 

banden worden gelegd.  Graag hier de mening en een antwoord van het college, en indien nodig, 

zullen we hiervoor een motie indienen. 

 

Over de bereikbaarheidsagenda is al veel gezegd en geschreven. In het vorig jaar verschenen Bidbook 

werden de contouren ervan geschetst. Ingezet wordt op smart mobility, HOV-lijnen en goede 

regionale fiets verbindingen, dus slim, duurzaam en veilig! Over het tot stand gekomen akkoord zijn 

wij tevreden. De PvdA-fractie heeft ook kritiek: Zo vinden wij het teleurstellend dat het college heeft 

ingezet voor het verdubbelen van de N279. Verbaasd, omdat dit in strijd is met bestaand beleid zoals 

het bidbook, het Bestuursakkoord, het coalitieakkoord en nota bene onze eigen kadernota waarin 

staat en ik citeer:  “we streven niet naar aanleg van meer asfalt, maar naar slimme oplossingen”.  

In het bereikbaarheidsakkoord wordt trouwens geen woord gerept over een vierbaanse N279  en dat 

is maar goed ook want nu de Ruit niet meer door gaat is er geen aanzuigende werking meer! En ook 

op de N279 wordt ITS uitgerold. Het is nu zaak om door te pakken en te zorgen in deze 

bestuursperiode nog concrete plannen er liggen om uit te voeren! 
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Het grootste knelpunt voor Laarbeek is en blijft de Beekse brug. Hoewel de werktafel mobiliteit heeft 

becijferd dat een tunnel te duur is vinden wij dat deze optie nog niet van tafel kan. Een korte 

tunnelbak onder het kanaal met een gedeeltelijke  verdiepte ligging van de weg moet toch financieel 

haalbaar zijn? Dan pas kan het verkeer snel doorstromen naar de rand van het gebied, de N279. 

De  voorgestelde Fly-over om het verkeer van de Kanaaldijk eerder op de N279 te krijgen en daarmee 

de Beekse brug te ontlasten ziet de PvdA-fractie niet zitten, en zal eerder sluipverkeer veroorzaken 

en, zoals de omleiding om Dierdonk, onnodig veel waardevolle natuur vernietigen. Maar onderzoek 

zal dit allemaal wel uitwijzen!  

Het geld wat nodig is om alle maatregelen te betalen is er nog niet helemaal. Ook de maatregelen in 

het middengebied waarvoor een potje 56 miljoen beschikbaar is moet nog verdubbeld worden, is 

gesteld in een laatste regionale bijeenkomst. Kan de wethouder daar meer over vertellen?      

 

Volkshuisvesting en met name voor mensen met een smalle beurs is altijd al een belangrijk thema 

geweest voor de PvdA. Wij zijn van mening dat er voldoende sociale huur- en koopwoningen 

beschikbaar moeten zijn voor die doelgroep en de wachtlijsten mogen niet te lang zijn. De norm van 

35% die in het verleden gehanteerd is, is bijna nooit gehaald. Wij zijn dan ook zeer verheugd dat in 

de nieuwe prestatie afspraken wordt vastgelegd dat er extra sociale huurwoningen worden 

gerealiseerd. Overigens is dat wat ons betreft ook essentieel voor de mogelijkheden om te blijven 

voldoen aan onze wettelijke taak met betrekking tot statushouders, daarmee voorkom je verdringing 

op de woningmarkt. Wij blijven ook aandacht vragen voor het middensegment, ook die groep is 

kwetsbaar, omdat er te weinig woningen in het huursegment zijn die betaalbaar zijn voor deze 

groep, en kopen lang niet altijd tot de mogelijkheden behoort.  

Vorig jaar hebben wij een motie ingediend met betrekking tot die nieuwe prestatie afspraken met de 

woningbouw stichting. Deze motie ging over minimale huurverhoging en maximale inzet op isolatie. 

Deze is aangenomen maar nog niet is uitgevoerd omdat die afspraken een jaar zijn uitgesteld.  

De PvdA-fractie gaat er vanuit dat het college die motie weer in te brengt! 

En mijnheer de voorzitter, Eindelijk de locatiestudie woningbouw Aarle-Rixtel op de agenda van RD. 

Daar hoeven we geen motie voor in te dienen!   

 

Ook het huisvesten van statushouders en / of vluchtelingen is voor de PvdA dus een 

vanzelfsprekendheid. Dit bleek ook wel uit de vorig jaar ingediende PvdA-motie over statushouders 

die raadsbrede steun kreeg.   

Ook Laarbeek gaat zijn verantwoordelijkheid nemen om mensen, die vanwege oorlogsgeweld of 

politieke vervolging hun eigen land ontvluchten, naar rato op te nemen in Laarbeek. Goed dat op 

Peel niveau wordt gewerkt aan een verdeling van lokale mogelijkheden. 

Dat dit de sociale huurmarkt op spanning zet is wel duidelijk. Daarom is het goed dat het college 

samen met WoCom en andere maatschappelijke partijen naar andere vormen van al dan niet 

tijdelijke woonvormen zoekt. Alhoewel dit onderzoek zorgvuldig moet gebeuren vindt de PvdA-

fractie wel dat dit lang duurt!   

Over de maatschappelijke begeleiding van deze mensen zijn wij ervan overtuigd dat dit in Laarbeek in 

goede handen is. Niet alleen professionele hulp maar ook talloze vrijwilligers zullen hier hun steentje 

aan bij willen dragen. Dat hadden we vorig jaar al ondervonden bij de driedaagse noodopvang in 

MFC de Dreef in Aarle-Rixtel. Wel is het van het grootste belang, om draagvlak te behouden, dat er 

op tijd gecommuniceerd wordt met de bevolking!   
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Een belangrijk thema mijnheer de voorzitter, is de verdere uitwerking van beleid en risico’s van het 

sociaal domein.  

Uit de jaarrekening 2015 blijkt met € 1,5 miljoen positief is uitgevallen en bijna in zijn geheel toe te 

schrijven is aan het sociaal domein. De vraag rijst nu: Doet Laarbeek het nu zo goed met het 

uitvoeren van dit beleid ondanks de bezuiniging die er op is gelegd, of doet Laarbeek haar cliënten 

tekort door te streng te zijn? Je hoort het vaak, er wordt gekort op de thuiszorg, eigenbijdragen 

worden verhoogd, problemen met de PGB’s en ga zo maar door. 

Mijnheer de voorzitter, de PvdA is van mening dat we het beter doen dan het rijk het heeft gedaan. 

We staan wel degelijk dichter bij de burger, en we kunnen wel degelijk maatwerk leveren door 

vroegtijdig signalen op te vangen. De teams zorg en welzijn om maar eens een voorbeeld te geven, 

zijn hierbij onontbeerlijk. In programma 3 Gezondheid en zorg, zijn allerlei ambities en 

beleidsuitgangspunten geformuleerd waaruit dit blijkt! En allemaal hebben ze de steun van de PvdA! 

 

Maar een belangrijk aandachtspunt is volgens ons de zorginstellingen die volgens een analyse van de 

FNV steeds meer eigen vermogen aan het oppotten zijn. En ook nog altijd verdient een kwart van de 

zorgbestuurders meer als de minister-president (€179.000,-). Dit geld moet naar de uitvoering van 

beleid, naar de handen aan het bed. Jammer genoeg hebben we daar als PvdA en als Laarbeek geen 

invloed op. Maar dit terzijde mijnheer de voorzitter, dit moest ons even van het hart! 

 

Maar om goed beleid neer te zetten voor WMO, Jeugd en BMS is een goed samenwerkingsverband 

onontbeerlijk. Noodzakelijk, om te zorgen dat ook de zwakste schouders hun lasten te kunnen blijven 

dragen. Gelukkig hebben we al uitvoerig uitleg gehad over de bussinesscase van de Peelgemeenten. 

Bureau Berenschot heeft geanalyseerd dat we financieel een stuk voordeliger uit zijn dan met een 

DVO bij Helmond. Dat is al een winstpunt. Het andere winstpunt is dat de dienstverlening meer 

lokaal ingevuld kan worden. Zo lokaal mogelijk. Wel zijn er nog een aantal flinke hobbels te nemen 

voor januari 2017. Maar gezien het enthousiasme en de sfeer waarin de voorbereidingen zijn gestart, 

hebben we daar alle vertrouwen in.  

 

Dit jaar opgerichte werkbedrijf Atlant de Peel is in onze regio de uitvoeringsorganisatie van de 

Participatie wet met als doel zo veel mogelijk mensen, ook die met een afstand, aan het werk te 

krijgen. Werkgevers, gemeenten en maatschappelijke instanties werken hierin goed samen. Het 

grootste probleem is volgens de SER dat beschut werk nauwelijks van de grond komt, terwijl de 

sociale werkplaatsen wel al afbouwen. Staatsecretaris Jette Klijnsma heeft al in de Kamer gezegd dat 

ze de gemeenten zal dwingen om beschutte werkplekken te creëren als de cijfers tegenvallen.  Is dit 

hier ook het geval of heeft het college het wel in de hand?      

 

Twee jaar na de invoering van de Wet passend onderwijs blijkt dat veel leraren problemen ervaren. 

Zo hebben ze te weinig tijd om leerlingen die extra ondersteuning nodig hebben, goed te helpen. Of 

dat dit ten koste gaat voor de aandacht aan de “gewone leerlingen”. Dit blijkt uit een onderzoek door 

DUO, een onafhankelijk onderzoeksbureau. Dit zal voor de Laarbeekse scholen volgens ons niet 

gelden, maar ongetwijfeld kan de wethouder hier een antwoord op kunnen geven.  

 

Duurzaamheid blijft ook in deze kadernota de rode draad van het beleid. Vorig jaar stelden we al dat 

de gemeente door draagvlak te creëren het goede voorbeeld moet geven. Verheugd is de PvdA-

fractie dan ook dat dit voorkomt in het programmaplan Duurzaamheid door alle gemeentelijke 
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gebouwen waar het kan deze te voorzien van zonnecollectoren. Ook de manier hoe de rest van het 

programmaplan wordt uitgevoerd heeft onze instemming.  

  

Tot slot nog dit, mijnheer de voorzitter, een overweging voor de raad. 

Tijdens het VNG jaarcongres is het advies besproken over de toekomstbestendigheid van de 

gemeenteraad. Na 14 jaar dualisme is het tijd voor een upgrade. Hoewel wij het niet eens zijn met 

alle aanbevelingen zijn we het wel eens met de conclusie: raadsleden verdienen meer 

ondersteuning! Dit lijkt op preken voor eigen parochie, maar is ook wel wat fundamenteel 

veranderd: met de drie decentralisaties hebben raden veel meer verantwoording gekregen. Het 

verschil tussen vergoedingen van raadsleden in grote en kleine gemeenten is te groot. Ook de 

ondersteuning van de griffie zou uitgebreider kunnen. Niet alleen het proces van de vergadering en 

besluitvorming, maar er zou ook meer op de inhoud ondersteuning moeten komen. 

 

Tot zover mijnheer de voorzitter, onze bijdrage in de eerste termijn. De PvdA-fractie is benieuwd 

naar de reactie van het college. 

 

 

 

  

 

   

   

    

 

 

 


